
 

 

 
 
 
 
Nr. 149/2020 
 

PROCES – VERBAL 
 
 Încheiat azi, 21 octombrie 2020, cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului 
Local al Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 17 membri, Miklós András 
reprezentantul satului Coşeni aparţinător Municipiului Sfântu Gheorghe, lipsind: Cochior 
Andrei, Csatlós László, Kelemen Szilárd Péter, Tischler Ferenc, Vaszi Etelka – sat 
Chilieni. 

Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile Legii nr. 55/2020 privind unele măsuri pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, prevederile HG nr. 394/2020 privind 
declararea stării de alertă și măsurile care se aplică pe durata acesteia pentru prevenirea și 
combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, respectiv în conformitate cu prevederile 
art. 133 alin. (2) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. b din OUG nr. 57/2019 
privind Codul administrativ prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu 
Gheorghe, nr. 1241/2020. Ședința se desfășoară în sala de ședință a consiliului local. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András, primarul Municipiului 
Sfântu Gheorghe, Sztakics Éva-Judit, Toth-Birtan Csaba viceprimarii Municipiului Sfântu 
Gheorghe, Morar Edith, înlocuitorul secretarului general al Municipiului Sfântu Gheorghe. 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.r/lb.m): „Bună ziua. Bine 
ați venit. Ne bucrăm, că ne revedem după mult timp. Începem ședința de astăzi. (lb.r): 
Înainte de a intra în dezbaterea Ordinii de zi, doresc să vă supun atenției următoarele: 
potrivit art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la 
deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema 
supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de 
începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Pe Ordinea de zi 
avem 10 proiecte de hotărâre. Dl. Zsigmond József.” 
 Domnul consilier ZSIGMOND JÓZSEF (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Aș dori să 
semnalez la începutul ședinței faptul că nu doresc să particip la deliberarea punctului D2, și 
nici nu voi vota. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.r./lb.m.): „Deci avem 10 
proiecte de hotărâre pe Ordinea de zi. Se înscrie cineva la Diverse? Dl. primar.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m): „Mulțumesc frumos. Aș dori 
să propun un punct D1 privind aprobarea sprijinirii bisericilor creştine din Municipiul 
Sfântu Gheorghe pentru anul 2020. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Sztakics Éva-Judit.” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m): „Salut și eu consilierii 
locali, reprezentanții presei. Eu aș dori să propun un punct D2 pentru actualizarea devizului 
general, aprobat prin HCL nr. 215/2019 privind aprobarea Studiului de fezabilitate, pentru 
obiectivul de investiții „Amenajarea terenului în Piața Libertății”, cu modificările și 
completările ulterioare. Mulțumesc.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.r.): „La Diverse s-a mai 
înscris d-na Pârvan Rodica și dl. Toth-Birtan Csaba.” 



 

 

 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m): „Eu aș dori să retrag 
punctele 8 și 9 de pe Ordinea de zi. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Aș dori să votăm despre includerea pe Ordinea de zi a punctului D1. Cine este de acord, ca 
punctul D1 să fie trecut pe Ordinea de zi?” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Vă rog să votați, dacă sunteți de acord cu introducerea punctului D2 pe Ordinea de 
zi.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier nu votează (Zsigmond József).  
 „Vă rog să votați așa, împreună Ordinea de zi.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Înainte să discutăm proiectele de hotărâri, aș dori să votăm despre procesul verbal 
al ședinței ordinare din data de 27 august.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Procesul verbal al ședinței extraordinare din data de 31 august.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Procesul verbal al ședinței extraordinare din data de 16 septembrie.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Procesul verbal al ședinței extraordinare din data de 23 septembrie.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 „Procesul verbal al ședinței ordinare din data de 24 septembrie.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate. 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru modificarea și 
completarea HCL nr. 88/2020 privind aprobarea ajutorului de exploatare pentru 
infrastructura sportivă administrată de societatea SEPSI REKREATÍV SA, Sfântu 
Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Pentru funcționarea 
societății SEPSI REKREATÍV SA am aprobat o sumă de 3.505.889 lei, cu aprobarea 
Consiliului Concurenței, însă când a întocmit bugetul din care s-a putut calcula această 
sumă a ajutorului, conducătorul socetății nu a știut faptul că trebuie inclus în buget și 
impozitul pe clădiri, acest lucru s-a aflat ulterior, astfel se modifică suma totală a 
bugetului, și astfel trebuie să ducă la capăt anul 2020 cu o sumă mai mare pentru 
funcționare. Astfel societatea a inițiat ca ajutorul aprobat să fie majorat la suma de 
5.400.000. Și această majorare a fost aprobată de către Consiliul Concurenței. Astfel am 
pus pe Ordinea de zi și vă rog să susțineți ca societatea să priească acest ajutor. Fac 
precizarea, ca această diferență va ajunge la Primăria Municipiului Sfântu Gheorghe, ca și 
impozit. Practic o punem dintr-un buzunar în altul, dar este necesar, ca firma să-și 
desfășoare activitatea legal.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Comisia nr. I a aprobat cu 5 voturi pentru și cu o abținere. Comisiile V și VI au aprobat 
punctul 1. Întrebări, completări dacă sunt? Vă rog să votați. Cine este de acord cu proiectul 
de hotărâre?” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier se abține (Bálint Iosif), HOTĂRÂREA 
NR. 303/2020. 
 PUNCTUL II de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului general al Municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2020. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m): „Mulțumesc frumos. Bugetul 



 

 

orașului se va majora cu suma de 641.000 lei. Veniturile proprii se majorează cu suma de 
560.000 lei. Suma 80.000 lei a fost aprobată de către Consiliul Județean din bugetul lor 
pentru plata drepturilor de care beneficiază copiii cu cerințe educaționale speciale, astfel 
până la sfârșitul anului calculăm cu un total de 179.362.000 de lei. La partea de cheltuieli 
228.300 de lei am distribuit între instiuțiile de învățământ, pentru cheltuieli de întreținere, 
respectiv pentru reparații. Cu suma de 291.680 lei se va diminua fondul de rezervă. Cu 
147.000 lei se majorează fondul destinat pentru sprijinirea bisericilor creștine. Vom aloca 
suma de 500.000 lei pentru sprijinirea societății Sepsi Rekreatív pentru acoperirea 
cheltuielilor de funcționare. Suma de 233.500 lei o vom aloca pentru acoperirea 
cheltuielilor pentru servicii sociale. În ulimul rând se diminuează fondul destinat 
dezvoltării cu suma de 177.120 lei. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Comisiile nr. I și V au aprobat proiectul de hotărâre. În legătură cu aceasta sunt întrebări? 
Vă rog să votați despre proiectul de hotărâre.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 304/2020. 
 PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării organigramei şi statului de funcţii pentru personalul din cadrul Direcţiei de 
Asistenţă Socială Sfântu Gheorghe, aprobate prin HCL 61/2020. Prezintă: Sztakics Éva-
Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m): „La Direcția de Asistență 
Socială propunem modificarea a două posturi: transformarea postului de Asistent social 
practicant, clasa I, în postul de Inspector de specialitate gradul debutant, respectiv în cazul 
conducătorului creșei am dori modificarea nivelului de studii postliceale pentru funcția de 
Coordonator personal de specialitate grad I în nivel superior.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Comisiile nr. I, III și V au aprobat proiectul de hotărâre. Aveți întrebări? Dacă nu, vă rog 
să votați.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 305/2020. 
 PUNCTUL IV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
transmiterii dreptului de folosinţă gratuită în favoarea Ministerul Mediului, Apelor şi 
Pădurilor, asupra unui teren în suprafaţă de 12 mp situat în str. Victor Babeş, proprietatea 
privată a Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Calitatea oxigenului este 
foarte importantă din punctul de vedere al calității vieții noastre. Putem observa niște 
inicatori importanți pe indicatorul de pe fațada Agenției pentru Protecția Mediului 
Covasna, însă echipamentul de măsurare, care oferă aceste informații, se află în str. Lunca 
Oltului, destul de aproape de un drum prăfuit și destul de aglomerat. Susținem efortul 
Ministerului Mediului, Apelor şi Pădurilor, filiala locală, ca să amplaseze o staţie de 
monitorizare a calităţii aerului. Pentru acesta am găsit împreună o locație pe str. Victor 
Babeș, am dezlipit terenul de 12 mp, astfel propunem să fie dat în folosință gratuită 
Agenției pentru Protecția Mediului, ca să poate amplasa această stație de monitorizare. Și 
datele măsurate de aceasta vor putea fi urmărite pe fațada Agenției pentru Protecția 
Mediului. Va fi interesant compararea datelor furnizate de cele două stații.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Comisiile nr. I, II și V au aprobat proiectul de hotărâre. Aveți observații în legătură cu 
acesta? Dacă nu, vă rog să votați.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 306/2020. 
 PUNCTUL V de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 



 

 

modificării și completării Contractului de lucrări nr. 6139/31.01.2020 încheiat între 
Municipiului Sfântu Gheorghe și Sepsi Út-Épitő SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Am depășit suma cadrului 
financiar al contractului menționat, astfel propunem majorarea la 2.000.000 lei+TVA, și eu 
sper ca până la sfârșitul anului să mai propune majorarea acestuia, pentru că Sepsi Út-Épitő 
SRL să mai poată executa lucrări în plus.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Comisiile nr. I și V au 
aprobat proiectul de hotărâre. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 307/2020. 
 PUNCTUL VI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind scoaterea din 
funcțiune în vederea valorificării prin casare a unor obiect de inventar concesionate în 
favoarea Urban-Locato SRL Sfântu Gheorghe și modificarea Contractului de concesiune 
nr. 4016/2012. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În proiectul de hotărâre 
este vorba despre scoaterea din funcțiune la cazanului Ecogas 1, care se află în 
administrarea Urban-Locato SRL, situat la centrala termică din strada Romulus Cioflec. 
Cazanul s-a amortizat total și propunem ca să aprobați scoaterea din funcțiune. 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Comisiile nr. I și V au aprobat proiectul de hotărâre. Aveți întrebări, observații? Vă rog să 
votați despre proiectul de hotărâre.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 308/2020. 
 PUNCTUL VII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind acordarea unui 
mandat special reprezentanţilor Municipiului Sfântu Gheorghe în Adunarea Generală a 
Acţionarilor a TEGA SA – Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Pentru ca societățile aflate 
în proprietatea statului, sau a Consiliilor Locale să poate beneficia de servicii de avocatură, 
este necesar o aprobare din partea proprietarului, astfel Tega SA s-a adresat Consiliului 
Local, ca să aprobăm contractarea unui avocat. Motivul pentru care ar dori angajarea unui 
avocat este că Tega SA prin achiziție publică a contractat achiziționarea combustibilului 
pentru utilaje și s-a creat o situație a pieței, că ar fi putut cumpăra de la benzinărie mai 
ieftin combustibilul, decât ar fi pemis contractul. Au încercat să negocieze cu firma, ca să 
micșoreze valoarea combustibilului la nivelul prețului de la benzinărie, sau sub acesta. 
Firma nu a fost de acord cu acest lucru, astfel au inițiat desfacerea contractului, iar firma a 
dat în judecată pe Tega SA. Numai prin angajarea unui avocat se poate rezolva bine, de 
aceea a recurs Tega SA la Consilul Local. Propunem aprobarea propunerii.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Comisiile nr. I și V au 
aprobat proiectul de hotărâre. Aveți întrebări, observații în legătură cu acesta? Vă rog să 
votați despre proiectul de hotărâre.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 309/2020. 
 PUNCTUL X de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind stabilirea unor 
măsuri pentru asigurarea funcţionării Complexului “Zathureczky Berta” pe anul 2020. 
Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m): „Din când în când trebuie să 
actualizăm costul mediu lunar de întreţinere de la Complexul ”Zathureczky Berta”. Acum 
din cauza modificării punctajului de pensie trebuie să facem această modificare. De aceea 
începând cu data de 1 noiembrie am calculat următoarele valori: cost mediu lunar de 
întreţinere pentru persoane dependente: 2.899 lei/lună/beneficiar al Serviciului social, 



 

 

Cămin pentru persoane vârstnice; cost mediu lunar de întreţinere pentru persoane 
semidependente: 2.777 lei/lună/beneficiar al Serviciului social, Cămin pentru persoane 
vârstnice; 88 lei/zi beneficiar al Serviciului social, Centrul de tip Respiro; respectiv 25 
lei/zi beneficiar al Serviciului social, Centrul de Zi fără cazare de asistență și recuperare, 
desigur din cauza măsurilor epidemiologice în Centrul de Zi deocamdată nu putem să le 
primim. Hotărârea conține și o anexă, în care este indicat ca în cazul celor 28 de locuitori 
al complexului care este contribuția orașului la costuri. În cazul a 11 persoane din cele 28 
nu trebuie să contribuim cu nici o sumă, iar în cazul celorlalți, care sunt locuitori mai 
vechi, sunt diverse sume, cea mai mare fiind de 1981 lei.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Comisiile nr. I, III și V au aprobat proiectul de hotărâre. Aveți întrebări, observații în 
legătură cu acesta? Vă rog să votați despre proiectul de hotărâre.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 310/2020. 
 PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea sprijinirii 
bisericilor creştine din Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m): „Mulțumesc frumos. În 
proiectul de hotărâre este vorba despre alocarea unor sume de bani bisericilor creștine 
pentru anul 2020. Bisericilor din Sfântu Gheorghe, Chilieni și Coșeni am alocat suma de 
147.000 de lei în buget pentru acoperirea cheltuielilor pentru încălzire. Astfel vor primi 
10.000 de lei cei care încălzesc cu gaze și 1000 de lei cei care folosesc lemne de foc. 
Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Comisiile nr. I, III și 
V au aprobat proiectul de hotărâre. Aveți întrebări, observații în legătură cu acesta? Vă rog 
să votați despre proiectul de hotărâre.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Comăneci 
Liviu-Vasile), HOTĂRÂREA NR. 311/2020. 
 PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru actualizarea 
devizului general, aprobat prin HCL nr. 215/2019 privind aprobarea Studiului de 
fezabilitate, pentru obiectivul de investiții „Amenajarea terenului în Piața Libertății”, cu 
modificările și completările ulterioare. Prezintă: Sztakics Éva-Judit, viceprimar. 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Ar trebui să modificăm 
cheltuielile legate de lucrările din Piața Libertății. Din cauza unor modificări este nevoie de 
un mai mare înveliș, decât am planificat, de aceea suma cu care ar trebui modificată este de 
plus 47.706,22 lei. Nu este o modificare esențială, deoarece este în limita de 15%, conferită 
de legea achizițiilor publice. Firma deja a depus o ofertă pentru înveliș în preț unitar, de 
aceea se poate face această modificare. Mulțumesc frumos.  
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Despre punctul D2 au 
votat comisiile nr. I, II și V. În comisia nr. V dl. consilier local Zsigmond József nu a 
participat la vot. Aveți întrebări? Atunci vă rog să votați despre proiectul de hotărâre.” 
 Se votează cu 15 voturi pentru, 1 consilier nu votează lipsind din sală (Comăneci 
Liviu-Vasile), 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Zsigmond József), 
HOTĂRÂREA NR. 312/2020. 
 DIVERSE:  
 ”D-na Pârvan Rodica s-a înscris la cuvânt.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Numai eu m-am înscris? Aș da 
cuvântul d-lui primar totuși, pentru că tot în seria aceasta ne înscriem și dânsul se ne spună 
ceea ce vroiam și noi să spunem. Mulțumesc. După aceea o să spun și eu.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Ați primit cuvântul, pentru că 



 

 

sunteți o doamnă și din acest punct de vedere, dar mulțumesc că îmi permiteți să adresez 
eu câteva cuvinte. (lb.m.): De aceea am insistat, ca ședința de consiliu de azi, în ciuda 
faptului că din punct de vedere al pandemiei situația este din ce în ce mai rău, totuși am 
decis lângă prezența personală, având în vedere faptul că aceasta este ultima ședință a 
consiliului local, este vorba despre o ședință extraordinară. Și dacă totul merge bine luni la 
amiază se va constitui noul consiliu. Astfel o treime din consilierii locali actuali nu vor mai 
fi membri în următorul consiliu, și eu cred că, cu toții am dori să le mulțumim celor cu care 
nu vom putea cotinua munca, faptul că în ultimii ani am lucrat împreună. Voi numi și pe 
nume cei care nu vor fi membrii următorului consiliu. Printre ei sunt și persoane care au 
condus orașul timp de 16 ani. Avem și consilier care, dacă știu bine, a fost membru în acest 
consiliu timp de 20 de ani. Aș dori să-i mulțumesc d-nei viceprimar Sztakics Éva-Judit 
pentru munca ce a făcut, ca și viceprimar în ultimii 16 ani pentru interesul acestui oraș. O 
colegă a mea a spus odată despre Sztakics Éva, că ea este colega, care în fiecare zi dorește 
să mă impresioneze. Eu cred că pentru un conducător este cel mai bun, dacă are cât mai 
mulți colegi, care muncesc în așa fel, încât doresc să impresioneze. Mulțumesc frumos. 
Sunt sigur că nu am fi putut realiza atât de multe în ultimii 12 ani, dacă energia ei, 
cunoașterea, atitudinea ei nu ar fi fost așa cum a fost. Nici d-na consilier Pârvan Rodica nu 
va fi cu noi în următorii ani. Dacă nu mă înșel au fost 20 de ani... (lb.r.): 20 de ani ați fost 
consilier local, dacă nu mă înșel, și vreau să vă mulțumesc pentru colaborare și cooperare. 
Vă mulțumesc și pentru criticile constructive. Au fost și momente, în care nu am fost de 
acord, dar per total cu toții am lucrat pentru ca acest oraș, această comunitate, sau aceste 
comunități, care trăiesc în acest oraș, să trăiească în bună stare și în bună înțelegere, și 
chiar dacă au fost momente când nu am fost de acord, sunt sigur că de fiecare dată 
intențiile noastre au fost bune. Și intențiile noastre au fost ca aceste două comunități, 
comunitatea maghiară și comunitatea română din acest oraș să trăiească în bună stare și în 
bună înțelegere. (lb.m.): Aș dori să-i mulțumesc d-lui consilier Bálint József, care a fost și 
coleg de viceprimar, am lucrat împreună. Mulțumesc pentru criticile constructive 
periodice, consider că și acest lucru este important. Am colaborat bine și când a fost 
viceprimar. Evident au fost și conflicte, dar în viață așa este întotdeauna, și în familii sunt 
uneori. Mulțumesc frumos, că am lucrat împreună și contez în continuare pe sfaturile lui, 
pe criticile constructive în anumite cazuri. Nici colegul nostru Tischler Ferenc nu va fi cu 
noi în următorii ani. Și el a lucrat ca și viceprimar 4 ani. În domeniul social am avut 
colaborare bună, și sper că și în următorii ani vom putea lucra împreună. Domeniul social 
este un domeniu în oraș, unde trebuie să trecem la următorul nivel și este important să 
gândim împreună, să acționăm împreună. Colegul nostru Kelemen Szilárd își va continua 
munca la Consiliul Județean. Colaborarea dintre Consiliul Județean și Local este una 
excelentă, deci sigur ne vom întâlni în următorii ani. (lb.r): Dl. Cochior nu a venit la 
această ședință, nici dânsul nu va fi cu noi în perioada următoare. Au fost momente în care 
nu am înțeles exact ce dorește dânsul, sunt foarte sincer. Nu am înțeles nici de ce nu a venit 
astăzi la ședință. A spus că este ilegal ceea ce facem noi astăzi aici. Noi am verificat 
legislația, nu este nici o ilegalitate, pentru că nu este o întâlnire cununată, ci este o întâlnire 
oficială. Deci nu este interzis prin nici o lege, ca noi să ne întânim. La fel vom face și luni, 
când va fi ședința de constituire a noului Consiliul Local. Dl. Gheorghe Ion, vă mulțumesc 
pentru cooperare. Ne veți lipsi și dumneavoastră în anii următori, dar sunt convins că vor fi 
momente în care ne vom întâlni și sunt convins că colegul dumneavoastră va reprezenta cu 
brio comunitatea românească, la fel cum o vom reprezenta și noi, pentru că am spus la 
conferința de presă de după alegeri, că vom avea grijă de toți cetățenii acestui oraș, și vom 
avea grijă de dl. consilier, fiind singurul, care va reprezenta comuniatea românească. 



 

 

(lb.m): Mulțumesc frumos tuturor pentru munca, împreună am făcut acest oraș mai 
atrăgător, mai locuibil. Mai avem multe de făcut, trebuie să continuăm munca. Mulțumesc 
pentru ideeile, propunerile, atitudine, criticile constructive și sper ca și locuitorii acestui 
oraș, indiferent cine ce funcție are, sau ce funcție ocupă, în primul rând suntem locuitorii 
acestui oraș, vom lucra împreună, ca Sfântu Gheorghe să fie mai atrăgător, mai locuibil. 
Mulțumesc frumos tuturor.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Mulțumim frumos dl. 
primar. (lb.r.): D-na Pârvan aveți cuvântul. Nu s-a înscris d-na Sztakics, dar...” 
 Doamna viceprimar SZTAKICS ÉVA-JUDIT (lb.m.): „Nu m-am înscris, dar 
desigur și eu vă mulțumesc pentru anii petrecuți împreună. A fost o plăcere să lucrez cu 
voi, cu dumneavoastră. Vă rog să acceptați cu drag prăjiturile, să îndulcim viața, de la mine 
pentru voi.” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Mulțumim frumos d-
na viceprimar. (lb.r.): D-na Pârvan nu aveți încotro....” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.r.): „D-na Pârvan m-a rugat să 
spun și eu câteva cuvinte. (lb.m.): Și eu vă mulțumesc pentru colaborare. Au fost educativi 
acești 4 ani și jumătate și sper ca și în viitor împreună să servim locuitorii orașului. Colegii, 
care nu au mandat, îi asigur că numărul meu de telefon este același, și să mă caute cu 
încredere, și chiar dacă nu suntem colegi în consiliu, vom putea colabora la fel de bine ca 
în ultimii 4 ani și jumătate. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna consilier PÂRVAN RODICA: (lb.r.): „Acum pot să iau cuvântul, că am 
spus în ordinea funcțiilor, nu-i așa, din consiliul local. Stimați colegi, mulțumesc tare mult  
d-lui primar că a avut curajul, să ne convoace, să ne întâlnim în această ședință. Am venit 
din respect față de toți colegii, pentru că sunt în ultima zi de penitență. Știți ce s-a 
întâmplat dl. Lăcătușu și atunci a trebuit să intru în izolare pentru că am abuzat un pic de 
timpul pe care l-am petrecut împreună. Nu s-a întâmplat nimic, așa că sper ca astăzi fiind 
ultima zi, chiar nu se întâmplă nimic. Sunt un om curajos și nu cred... Dacă 13 zile nu s-a 
întâmplat nimic, în a 14-a cu siguranță nu se va întâmpla. Mulțumim tare mult de această 
ocazie pe care ne-ați dat-o și am vrea să finalizăm, să venim și cu o propunere, să finalizăm 
activitatea cu o poză, dar nu știu cum va fi poza cu mască. Dar să facem o poză și fără 
mască, măcar o fracțiune de secundă să ne vedem și mutrele, pentru că mai avem o poză, 
dacă vă mai amintiți, d-na Sztakics, atunci când d-na Irma era, și ne uităm cu drag la asta. 
Mulțumesc tuturor colegilor. Am colaborat bine, cred că... Nu știu ce se întâmlpă, mă 
învârt în jurul cifrei de 20. 20 de ani am fost profesor, după aceea 20 de ani director, 20 de 
ani consilier. Acum mă rog la Dumnezeu să mai trăiesc 20 de ani, dacă mă tot învârt în 
jurul datei. Nu? Ceea ce este evident, este faptul că ne-am respectat cu toții și cred că de 
acum încolo, când ne vom întâlni cu diverse ocazii, vom face aceeleași lucru. Eu sunt 
convinsă că fiecare dintre noi am făcut diferența între omul și politicianul, care am fost de-
a-lungul timpului. Dl. primar știe acest lucru, și am mai discutat, ne vom revedea și așa 
cum mă doare și în continuare mă interesează problemele învățământului, și chiar mă dor 
aceste probleme, pentru că vedeți ce se întâmplă cu învățământul. Sunt convinsă, că în 
continuare voi fi interesată de ceea ce se întâmplă în orașul nostru pe care cu toții îl dorim 
un oraș cât se poate de înfloritor și cu colaborare între acele etnii, care suntem împreună. 
Sigur, că a fost și momente tensionate, dar șiți cum e, politica... Iorga i-a dat o bună 
definiție politicii. Nu vă spun aici, pentru că nu-i frumos să vă spun, dar îi știți și 
dumneavoatră, dar contradicția stimate dle primar, și stimați colegi duce la progres, nu ca 
să fim cu toții de acord, așa ca niște momâi aici, să venim și să fim de acord cu tot ce se 
spune. Așa că eu zic, că așa trebuie tras o linie, așa că bine am colaborat și cu dl. primar 



 

 

Álmos, vreo două mandate, sau trei, nu mai țin minte exact. Dumnezeul să-l odihnească și 
cu foarte mulți dintre colegi. Vă mulțumesc din suflet pentru colaborare și să ne vedem cu 
bine, să fim sănătoși, să scăpăm de necazul acesta care s-a abătut asupra noastră și să ne 
vedem cu bine la divesre ocazii și să punem umărul în continuare, fiecare așa pe unde 
suntem, cum suntem, ca orașul nostru să rămână așa cum a fost și până acum. Vă 
mulțumesc. Adică să rămânem și mai bine, sigur că da, dar să rămânem totuși cu 
colaborare frumoasă înre noi. Sănătate, bucurie și să facem o poză dacă sunteți de acord, în 
final. Eu sunt nostalgică. Mulțumesc.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.r.): „Putem să facem poză, dar 
totuși trebuie să respectăm reglementările, deci cumva va trebui să facem poza aici, să stăm 
în așa fel încât să se vadă toată lumea. Nu știu unde găsim un spațiu unde putem sta 2 metri 
unii de alții, așa cum prevăd regurile. Și asta va fi poza, o să ne aducem aminte și de aceste 
vremuri, când ne uităm la poza respectivă, pentru că...” 
 Doamna președinte de ședință KONDOR ÁGOTA (lb.m.): „Mulțumim frumos. 
Închidem ședința. Doresc putere și sănătate pentru toată lumea, pentru noi.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 30 decembrie 2020. 
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